
  
  
  
  
  
  
    

Ministerie van Defensie 
 
Postbus 20701 
2500 ES Den Haag 
Telefoon (070) 318 81 88 
Fax (070) 318 78 88 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer 
der Staten-Generaal 
Plein 2 

 
 
 

2511 CR Den Haag 
 

Datum 16 maart 2007 
Ons kenmerk HDAB2007007414 
Onderwerp Verkoop interne tapes Seedorf 

Bij beantwoording datum, ons kenmerk en onderwerp vermelden. 

 

 

De vaste commissie voor Defensie heeft verzocht om een schriftelijke reactie op de verkoop van 

interne tapes van de legerplaats Seedorf (07-DEF-B-007). Deze reactie doe ik u hierbij toekomen. 

 

Inleiding 
Het dagblad Metro berichtte op 5 februari 2007 dat een doos met minicassettes uit de voormalige 

legerplaats Seedorf via de Dienst Domeinen in handen van particulieren is gekomen. Hierop heeft 

Defensie een intern onderzoek ingesteld om te achterhalen hoe de tapes bij de Dienst der Domeinen 

zijn terechtgekomen, of daarbij (ernstige) fouten zijn gemaakt en wat de schade is geweest ten 

gevolge van het openbaar worden van de inhoud van de betreffende tapes. Dit laatste is vooral 

mogelijk geworden doordat de journalist van het dagblad de tapes aan Defensie heeft overhandigd 

voor nader onderzoek. 

 

Hoe zijn de tapes bij de Dienst der Domeinen terechtgekomen? 
De legerplaats Seedorf is opgeheven en als gevolg daarvan kwam een grote goederenstroom 

(ongeveer 800 boxpallets per week) op gang. De goederen kennen drie mogelijke bestemmingen: 

hergebruik, afstoting of vernietiging. Materieel waarvoor binnen Defensie geen bestemming meer is 

voorzien maar dat nog bruikbaar is en een zekere restwaarde heeft, komt in aanmerking voor afstoting. 

Dit vindt altijd plaats via de Dienst der Domeinen. 

 

In de goederenstroom bevond zich een doos met minicassettes. Hoewel het een doos voor 

onbespeelde cassettes betrof, bevonden zich zes bespeelde cassettes in de doos. Deze maakte deel 

uit van een zending van 14 boxpallets met daarin de inventaris van een aantal kantoren. Deze pallets 

werden via een distributiecentrum van Defensie naar de Dienst der Domeinen gestuurd. Door een 

oplettende medewerker van het distributiecentrum is de doos met de tapes uit de zending verwijderd. 

Per e-mail meldde hij de afzender dat de doos volgens hem niet op deze manier aan Domeinen zou 

moeten worden aangeboden. De afzender kreeg echter de indruk dat de tekortkoming uitsluitend de 

wijze van verzending per boxpallet betrof. In het antwoord aan het distributiecentrum werd dan ook 
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erkend dat de zending verkeerd was verpakt, maar werd ook bevestigd dat de complete zending was 

bestemd voor afstoting door Domeinen. Daarop heeft het distributiecentrum de doos alsnog bij de 

Dienst der Domeinen afgeleverd, waarbij volledigheidshalve een kopie van de mailwisseling werd 

gevoegd. 

 

Zijn er (ernstige) fouten gemaakt? 
Voor het naar buiten brengen van interne defensiegegevens geldt een aantal regels, waaronder de 

regel dat informatiedragers na gebruik op gecontroleerde wijze moeten worden opgeborgen, 

vernietigd, of voor hergebruik in aanmerking gebracht. Dit betekent dat de desbetreffende tapes 

vernietigd of eerst leeggemaakt hadden moeten worden. De tapes zaten echter in een doos voor 

onbespeelde tapes en zijn daardoor per ongeluk in een zending van af te stoten goederen 

terechtgekomen. Hier is dus sprake geweest van onzorgvuldigheid, maar de gemaakte fout is niet 

zwaar genoeg om te worden aangemerkt als verwijtbare nalatigheid. 

 

Is het openbaar worden van de tapes schadelijk? 
Het gros van de opnames op de minicassettes dateren van 2000 en behelzen voornamelijk materieel-

logistieke onderwerpen. Twee tapes bevatten interviews in het kader van mediatraining voor officieren. 

De cassettes bevatten geen vertrouwelijke informatie. 

 

Kan het nog eens gebeuren? 
De opheffing van militaire onderdelen gebeurt zo zorgvuldig mogelijk. Voor zover is na te gaan, zijn er 

geen andere gevoelige zaken van de legerplaats Seedorf in handen van derden gekomen. Omdat het 

echter een grote logistieke operatie betreft, zijn fouten echter nooit geheel uit te sluiten. Inmiddels 

wordt aan de distributiecentra van Defensie opdracht gegeven om extra te letten op de aanwezigheid 

van gegevensdragers van welke aard dan ook. 
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